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Abstract (en)
To prevent breaks of individual filaments having an adverse effect when a yarn consisting especially of glass fibres runs into a texturing device, it is
proposed to subject the yarn directly to a false twist during the texturing operation. The device for carrying out the process can be a texturing nozzle
(1) which is provided with spirally extending grooves (8) over at least some of its axial extension. By means of these, the air blown into the nozzle
and, together with it, the yarn acquire an intensive effect. <IMAGE>

Abstract (de)
Um zu verhindern, daß beim Einlaufen eines insbesondere aus Glasfasern bestehenden Fadens in eine Texturiervorrichtung sich Brüche einzelner
Filamente nachteilig auswirken, wird vorgeschlagen, den Faden während des Texturiervorgangs unmittelbar einem Falschdrall zu unterwerfen.
Als Vorrichtung zur Durchführung des Verfahrens kann eine Texturierdüse (1) dienen, die über mindestens einen Teil ihrer Axialerstreckung mit
spiralförmig verlaufenden Nuten (8) versehen ist. Durch diese erhält die in die Düse eingeblasene Luft und mit ihr der Faden einen intensiven Effet.
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